

(a) Compensation for the damage caused to the petitioner's plantation by bridge construction work had been amicably settled and paid in July 1955;

(b) An inspection by the Administration had failed to reveal any damage caused by wild animals.

*698th meeting,
4 April 1956.*

1456 (XVII). Petition from the Nkomakondo-Babimbi Local Committee of the Union des populations du Cameroun (T/PET.5/477)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Nkomakondo-Babimbi Local Committee of the Union des populations du Cameroun concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/477, T/OBS.5/73, T/L.636),

Recalls its resolution 1482 (XVII) of 16 February 1956 on other petitions dealing with conditions in the Babimbi subdivision.

*698th meeting,
4 April 1956.*

1457 (XVII). Petition from Mr. Louis Yapta (T/PET.5/483)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Louis Yapta concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/483, T/OBS.5/73, T/L.636),

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statement of its Special Representative, in particular as regards the payment of stall tax at periodic markets, the felling of wood for construction purposes and restrictions on the movement of foodstuffs;

2. *Recalls* its resolutions 1140 (XV) of 11 March 1955 and 1335 (XVI) of 20 July 1955 on previous petitions dealing with other complaints raised in the present petition.

*698th meeting,
4 April 1956.*

1458 (XVII). Petition from Mr. Joseph-Innocent Kamsi (T/PET.5/486)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Joseph-Innocent Kamsi concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/486, T/OBS.5/73, T/L.636),

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statement of its Special Representative, in particular that:

(a) It is open to the petitioner to lodge a complaint against his dismissal with the Labour Inspectorate or the Labour Tribunal;

a) L'indemnité pour les dégâts causés dans la plantation du pétitionnaire par les travaux de construction d'un pont a fait l'objet d'un règlement amiable et a été accordée en juillet 1955;

b) L'Administration a procédé à une vérification, mais n'a pas constaté de dégâts occasionnés par des animaux nuisibles.

*698ème séance,
4 avril 1956.*

1456 (XVII). Pétition du comité de base de l'Union des populations du Cameroun de Nkomakondo-Babimbi (T/PET.5/477)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition du comité de base de l'Union des populations du Cameroun de Nkomakondo-Babimbi concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.5/477, T/OBS.5/73, T/L.636),

Rappelle sa résolution 1482 (XVII), du 16 février 1956, relative à d'autres pétitions concernant les conditions qui règnent dans la subdivision de Babimbi.

*698ème séance,
4 avril 1956.*

1457 (XVII). Pétition de M. Louis Yapta (T/PET.5/483)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de M. Louis Yapta concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.5/483, T/OBS.5/73, T/L.636),

1. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, en ce qui concerne notamment le paiement des droits de place à l'occasion des marchés périodiques, l'abattage d'arbres pour la construction de maisons, et les restrictions apportées au transport des denrées alimentaires;

2. *Rappelle* ses résolutions 1140 (XV), du 11 mars 1955, et 1335 (XVI), du 20 juillet 1955, concernant des pétitions antérieures relatives aux autres plaintes qui font l'objet de la présente pétition.

*698ème séance,
4 avril 1956.*

1458 (XVII). Pétition de M. Joseph-Innocent Kamsi (T/PET.5/486)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de M. Joseph-Innocent Kamsi concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.5/486, T/OBS.5/73, T/L.636),

1. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que:

a) L'intéressé peut, s'il le désire, soumettre son affaire à l'inspecteur du travail ou au tribunal du travail;